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Inspreektekst Commissievergadering Integrale Commissie 12-01-2022 
 
Voorzitter, 
 
Dank voor de mogelijkheid om hier uw commissie toe te spreken over ons Ontwikkelperspectief PROEFtuin 
Bleizo en het Statenvoorstel dat hierover voorligt.  
 
Voorzitter, 
in de afgelopen 10 jaar is de wereld ingrijpend veranderd. We staan voor veel grote opgaven. Al deze 
opgaven zijn dringend en al deze opgaven leggen een beslag op de toch al schaarse ruimte. Dit maakt dat 
we zuinig moeten zijn op de beschikbare grond en dat we in kansrijke gebieden zoveel mogelijk opgaven 
met elkaar combineren. Zoals u heeft kunnen lezen in het Ontwikkelperspectief is Bleizo-West zo’n kansrijk 
gebied. 
 
Bleizo-West heeft een unieke uitgangspositie om op kórte termijn veel van onze grote maatschappelijke 
vraagstukken aan te pakken. Dát is waar Lansingerland en Zoetermeer met het Ontwikkelperspectief 
PROEFtuin Bleizo voor gaan. Een toekomstbeeld dat volledig in lijn is met het uitgangspunt van uw 
provinciale omgevingsbeleid om te verstedelijken bij HOV knooppunten. 
 
Met de bouw van 4000 tot 6000 woningen nemen wij onze verantwoordelijkheid voor de grote 
woningbouwopgave. En, met een aandeel van 50% betaalbare woningen, inclusief 30% sociaal, lossen we 
onze sociale woningbouwafspraken bijna volledig in. Het in opdracht van de provincie uitgevoerde Antea-
onderzoek is hierover ook glashelder: zonder Bleizo-West is deze opgave voor Lansingerland onhaalbaar. 
Hiermee is de keuze voor Bleizo-West onlosmakelijk verbonden aan deze belangrijke provinciale opgave.  
 
Maar voorzitter, we hebben niet alleen een woonopgave. Werkgelegenheid en versterking van onze 
regionale economie is net zo belangrijk en daarom gaan we ook voor 100.000 tot 150.000 m2 bedrijvigheid 
op Bleizo-West. Hierbij hebben we veel oog voor de kwalitatieve versterking van onze topsectoren: het 
Horti Science District en het Dutch Innovation Park.  
 
Voorzitter, 
we weten ook dat niet alle opgaven met elkaar te combineren zijn. We moeten keuzes maken. Met de keuze 
voor het Ontwikkelperspectief voor Bleizo-West, valt deze locatie af als potentiele windlocatie. Dat 
betekent niet dat we de energietransitie en onze duurzaamheidsambities vergeten. Ook deze maken een 
groot en integraal onderdeel uit van de gebiedsontwikkeling, maar we kiezen daarbij voor technieken die 
passen bij de plek. Zo gaan we voor een win-win. 
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Onze windambities blijven daarbij, hetzij buiten Bleizo-West, ook overeind.Op dit moment onderzoeken wij 
drie alternatieve locaties voor windenergie binnen Lansingerland. Bij het College van GS zijn deze locaties 
bekend en ook hebben wij inzicht gegeven in het stappenplan dat wij hiervoor doorlopen. Met deze 
onderzoeken naar de haalbaarheid en wenselijkheid van deze locaties nemen wij onze verantwoordelijkheid 
voor de inspanningsverplichting waar wij voor staan. Deze inspanningen zien wij echter nadrukkelijk los van 
de ontwikkeling van Bleizo-West. 
 
Voorzitter, wij hebben de afgelopen maanden zowel ambtelijk als bestuurlijk het goede gesprek gevoerd 
met uw College. Hierbij zijn we uitvoering ingegaan op de vragen uit het Statenvoorstel; de meeste van 
deze vragen zijn begrijpelijk en zijn nu al of later in het traject te beantwoorden. Waar het gaat over de 
windopgave, gaat het echter om een duidelijk politieke afweging. Uw College maakt harde realisatie van de 
volledige 12MW aan windenergie voorwaardelijk voor de realisatie van Bleizo-West. Hiermee worden wij 
gehouden aan een afspraak die nooit met deze insteek is gemaakt. Bovendien stelt uw College hiermee deze 
sectorale windopgave boven bijvoorbeeld de sociale woningbouwafspraken. Zonder Bleizo-West zijn deze 
afspraken onhaalbaar. 
 
Lansingerland en Zoetermeer maken daarin gezamenlijk echt een andere afweging. De kansen die Bleizo-
West ons biedt zijn te groot voor een eendimensionale focus op windenergie. Wij als gemeenten kiezen hier 
voor een integrale gebiedsontwikkeling met wonen, werken, mobiliteit, én duurzaamheid. Zo kiezen wij 
bijvoorbeeld voor de sociale woningbouwopgave én de energietransitie in plaats van één van beide. We 
kunnen op korte termijn bouwen en dat volledig in lijn met uw verstedelijkingsprincipes: in binnenstedelijk 
gebied, direct aan een hoogwaardig en multimodaal OV-knooppunt, en met veel nabijgelegen 
werkgelegenheid.  
 
Voorzitter, we gaan natuurlijk graag verder met uw College in gesprek over de voorliggende opgaven. Dit 
vraagt echter wel een open blik op de toekomst en een brede kijk op de opgaven die voor ons liggen. Een 
nauwe focus op eendimensionale opgaven gaat voorbij aan de complexe realiteit waar we in 2022 voor 
staan. Laten we ervoor gaan dat u over niet al te lange tijd het Station Lansingerland-Zoetermeer uitloopt 
en uitkijkt over een bruisend gebied waar mensen met plezier kunnen wonen en werken, in een groene en 
duurzame omgeving, met de hele provincie om de hoek via trein, tram, en bus.  
 
Ik kan mij voorstellen dat er bij uw Commissie uw collega’s uit de Staten ook na vandaag nog vragen leven. 
Graag wil ik bij dezen alle fracties uitnodigen op locatie om met elkaar in gesprek te gaan over de kansen 
die wij zien en hoe deze passen bij de ambities van de Provincie Zuid-Holland en onze beide gemeenten. 
Hiervoor zullen wij u nog een schriftelijk uitnodiging doen toekomen. 
 
 
 
 
Met een vriendelijke groet, 
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gemeente Lansingerland 
 
 
 
Bas van Gerwen  
Team Ruimtelijke Economische Strategie   
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